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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 1 () 

Plats och tid Kommunhuset, kommunsyrelsens sammanträdesrum, klockan, 08.30 – 16.15 
Vissa personuppgifter kan vara raderade p g a gällande lag 

   
Beslutande Catarina Pettersson (S), ordf, ej § 109  

 Jenny Hödefors (S) ej § 106  

 Kjell Ivemyr (S), ej § 94  

 Reijo Tarkka (V) § 91-94  

 Sigurd Synnergård (L)  

 Peter Ristikartano (MP), ej § 107  

 Hans Strandlund (M), ej § 105, § 107  

 Håkan Freijd (M) § 91-93  

 Sigrid Moser Nyman (SD)  

 Claes Gustavsson (-)  

 Erik Mark (SD)  

 Eleonor Zeidlitz (MP) § 95-119  

 Ingvor Regnemer (S) § 94, 105-107  

 Marijo Edlund (S) § 94, 107  

 Carylon Karlsson (SD) § 94-119  
 Ersättarna: Ingvor Regnemer (S) ej § 94, 105-107, Marijo Edlund (S) ej § 94, 107, Rolf 

Hahre (S) ej § 94, Reinder Nispeling (L), Eleonor Zeidlitz (MP) § 91-93 , Carolyn 

Karlsson (SD) ej § 91-93, sekreterare Carina Iwemyr, kommunchef Åsa Öberg 

Thorstenson, övriga se § 91 
Närvarorätt Kommunstyrelsen beslutar att medge närvarorätt för samtliga närvarande.  
  
Utses att justera Sigurd Synnergård (L) och Sigrid Moser-Nyman (SD)  

  

 Kommunhuset den 17 maj 2023 klockan 11.45 

  

Underskrifter  Paragrafer 91 - 119 
 Sekreterare ……………………………………………………………………… 

  Carina Iwemyr  
  

 Ordförande ………………………………………………………………………………………………………...................... 

  Catarina Pettersson (S) ej § 109  Jenny Hödfors (S) § 109 
  

 
 

   
 Justerande …………………………………………………………………………………………… 

 Sigurd Synnergård (L)     Sigrid Moser-Nyman (SD) 

 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och §§ Kommunstyrelsen § 91-119 
  

Sammanträdesdatum 2023-05-15 
  

Anslaget uppsättes 2023-05-17 Anslaget nedtages 2023-06-08 

  
Förvaringsplats för protokollet Nämndkansliet 
  

Underskrift ………………………………………………………. 

Carina Iwemyr 
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KS § 91 

 

Föredragning/besvarande på frågor inför beslut 

 

§ 91- HR-chef Helene Mårtén, kommunchef Åsa Öberg Thorstensson 

§ 95 – Controller Marianne Ekman, kommunstrateg Magnus Gustafsson 

§ 97-99 – Teknisk chef Carina Elliot  

§ 100 – Kultur- och fritidschef Sven-Olof Juvas 

§ 101 - Områdeschef Anna Windal, exploateringsingenjör John Pedersen 

§ 103 - Näringslivschef Madeleine Ahlqvist  

§ 108 - Miljöingenjör Malin Sernland 

§ 112- Samordnare Anne Alamaa, kommunvägledare Sanna Kivimaier, 

områdeschef Ulrika Jonsson 

§ 113- HR-chef Helene Mårtén 

§ 114 - Områdeschef Ulrika Jonsson  

 
 

Sammanträdet ajourneras klockan 12.30-14.30. 

 

Sammanträdet återupptas. 
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KS § 92 

 

Information från förvaltningen m fl    Dnr 82/23 

 

Kommunchefen informerar om nyrekryteringar inom förvaltningen samt orga-

nisaionsförändring inom tekniska förvaltningen. 

 

Utbildning för förtroendevalda i kommunstyrelsen - HR-frågor 

 

HR-chefen infomerar om kommunstyrelsens arbetsgivaransvar. 

Kommunstyrelsen är också kommunens centrala organ för övergripande per-

sonal- och personaladministrativa frågor. Styrelsen har även ansvar för att 

övergripande policydokument och riktlinjer följer kommunens viljeriktning  

samt lag och avtal.  

 

Kommunstyrelsen har övergripande ansvar bland annat för 

- Beslut om stridsåtgärd 

- Kommunens jämställdhets- och diskrimineringsarbete 

- Föra kommunens talan i mål arbetsgivare – arbetstagare 

- Utveckling och samordning av personalfrågor 

- Att ge råd och biträde i personalfrågor 

- Handha frågor om löne-, pensions- och anställningsvillkor 

 

Kommunstyrelsen har övergripande ansvar bland annat för att 

- Förflytta eller omplacera medarbetare mellan nämnder 

- Förhandla på kommunens vägnar i centrala förhandlingar 

- Besluta om lön och löneförmåner till arbetstagare 

- Handha samordning för lön och ersättningar 

- Ansvara för kommunens företagshälsovård 

- Vara anställningsmyndighet för förvaltningschefer 
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KS § 93 

 

Information från Region Västmanlans beredningar m m   Dnr 82/23 

 

Hans Strandlund (M) informerar från senaste mötet med Västmanlands 

kommuner och stämma med Mälardalsrådet. 

 

Peter Ristikartano (MP) informerar från sammanträde med VafabMiljö. 

 

Jenny Hödefors (S) informerar från mötet med länsstyrelsens integrationsråd. 

 

Eleonor Zeidlitz (MP) informerar från mötet med länsstyrelsen 

jämställdhetsråd. 

 

Reinder Nispeling (L) informerar från Mälarenergis strategidagar. 

 

Sigurd Synnergård (L) informerar från regionens samverkansråd – 

kompetensförsörjning. 

 

Carylon Karlsson (SD) informerar från regionens samverkansråd – folkhälsa. 

 

Catarina Pettersson (S) informerar från dels ägarmöte med Mälarengergi 

Vatten, dels stämma med Sttrömsholms Utveckling AB, dels träff med SISU 

Utbildarna. 
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KS § 94 

 

Kallelse till årsstämma med AB Hallstahem - instruktion till ombudet    

Dnr 152/23 

 

Kjell Ivemyr (S) och Eleonor Zeidlitz (MP) anmäler jäv och lämnar samman-

trädet. I deras ställe inträder Ingvor Regnemer (S) och Marijo Edllund (S). 

 

AB Hallstahem har den 25 april 2023 inkommit med sin årsredovisning.  
 

Kommunfullmäktige har till ombud för tiden fr o m ordinarie årsstämma 2023 

fram till ordinarie årsstämma 2024 utsett Barbara Kabacinski Hallström (L) 

som ombud med Lennart Ahlström (S) som ersättare. Vidare har fullmäktige 

beslutat att utse ledamöterna Rolf Hahre (S) ordförande, Reinder Nispeling (L) 

vice ordförande, Kenth Erngren (V), Bertil Bredin (M) och Tobias Benjamins-

son (SD) samt suppleanterna Christina Aspenryd (S), Kjell Ivemyr (S), Eleonor 

Zeidlitz (MP), Jan Erik Fallberg (M) och Mikael Ovesson (KD) för tiden från 

ordinarie årsstämma 2023 t o m ordinarie årsstämma 2024. Vidare har fullmäk-

tige beslutat att utse Per Hedfors (M) och Bo Hedman (S) som lekmannarevi-

sorer med Marie Odelberg (M) och Andreas Almqvist (MP) som suppleanter 

från ordinarie årsstämma 2023 t o m årsstämma 2027. Vidare föreslogs att 

Öhrlings Pricewaterhousecoopers utses som revisorer för samma tid.  

 

Revisorerna har i skrivelse den 24 februari 2023 meddelat att man granskat års-

redovisningen och bokföringen samt styrelsens och verkställande direktörens 

förvaltning för 2022. Revisorerna tillstyrker att årsstämman fastställer resultat-

räkningen och balansräkningen, att vinsten disponeras enligt förslaget i förvalt-

ningsberättelsen, att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Lekmannarevisorerna har i granskningsrapport den 24 februari 2023 meddelat 

att man bedömer att bolagets verksamhet skötts på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen har 

varit tillräcklig. 

 

Arbetsutskottet beslutade den 2 maj 2023 § 74 att överlämna ärendet till kom-

munstyrelsen utan eget förslag.  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att ombudet ska rösta för att resultat- och balans-

räkningen fastställs, att årets vinst disponeras enligt förslaget i årsredovisningen 

och att att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas  ansvars-

frihet för räkenskapsåret. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) yrkande.  
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Forts KS § 94 

 

Kommunfullmäktige föreslås beslusta 

 

att anmoda ombudet att vid årsstämma med AB Hallstahem, rösta för  

 

 att resultat- och balansräkningen fastställs, 

 

 att årets vinst disponeras enligt förslaget i årsredovisningen, samt 

 

 att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas 

 ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Härefter återinträder Kjell Ivemyr (S) och Eleonor Zeidlitz (MP). 
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KS § 95 

 

Resultatprognos mars 2023 för kommunstyrelsen    Dnr 200/23 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 16 december 2019 § 152 bland annat att 

gemensam uppföljning av verksamhetens innehåll och resultat skall ske per 

sista mars och per sista augusti varav uppföljningen sista augusti är en komplett 

delårsrapport medan marsprognosen mer har karaktär av årsprognos. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram resultatprognos per mars 2023 för 

kommunstyrelsen. Sammanfattningsvis anförs bland annat att Kommunstyrel-

sen prognostiseras redovisa ett överskott mot budget med +2,7 miljoner kronor. 

Kollektivtrafiken gör fortsatt stort underskott, -6,7 miljoner kronor. Ett utred-

ningsuppdrag pågår gällande den framtida organisationen av kollektivtrafiken. 

Stadsnät har en budget på +1,8 miljoner och det budgeterade överskottet ska 

täcka framtagandet av en ny översiktsplan samt 1,0 tjänst lokalstrateg. Helårs-

prognosen för stadsnät är +5,4 miljoner kronor. Förvaltning och politik redovi-

sar ett överskott mot budget, +4,1 miljoner kronor. De stora överskotten är 

inom exploateringsverksamheten samt lägre personalkostnader till följd av 

vakanser, sjukskrivning och organisationsförändringar. I vissa fall tillsätts 

vakanta tjänster med köpta tjänster, exempelvis lokalstrateg och dataskydds-

ombud. Nya arvodesregler och förändring av storlekarna på nämnder och full-

mäktige är inte kompenserat i ram år 2023 och politiska arvoden överskrider 

därför budget. IT-verksamheten, där nu delarna wifi och internetuppkoppling 

samt den förra tjänsten för personalförmåner kvarstår, beräknas gå med ett 

underskott på -0,1 miljoner kronor i år. Underskottet avser wifi. 

 

Omvärldsläget och kriget i Ukraina har fortsatt följdverkningar på de flesta sek-

torer i samhället, inte minst ekonomin och inflationen som fortsatt ligger på de 

högsta nivåerna sedan flera decennier. Detta påverkar självfallet även kommun-

styrelsens verksamheter och då främst genom kollektivtrafikverksamheten i 

form av ökade indexeringskostnader, samt exploatering och bostadsbyggande. 

Gällande befolkningstillväxten uppgick folkmängden per sista februari till 

16 694 invånare, vilket är en minskning med 17 personer sedan december 2022. 

 

Inom verksamheterna pågår arbetet med bland annat en ny översiktsplan och 

bostadsförsörjningsprogram. Målarbetet för nya kommunövergripande mål har 

startats upp och inom hållbarhet och miljö har arbetet fortsatt utifrån strategin 

för hållbar utveckling. Inom besöksnäringen har arbetet utifrån attraktions-

strategin fortsatt. 

 

När det gäller måluppfyllelse pågår en rad insatser för att nå en ökad målupp-

fyllelse framåt under 2023. Ingen bedömning av måluppfyllelse görs i denna 

prognos, då det i början av året saknas uppdaterade värden för flertalet indika-

torer. 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 95 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 75. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna delårsrapport per mars 2023 för kommunstyrelsen. 

 

 

 

________ 
Exp till: Ekonomi- och finansenheten 

 Kommunchefen 
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KS § 96 

 

Starttillstånd för projektet ”Försköning av allmänna platser”  Dnr 129/23 

 

Tekniska nämnden har den 15 mars 2023 § 23 beslutat att hemställa om dels 

starttillstånd för försköning av allmänna platser om 300 000 kronor, dels bud-

getkompensation för nettokostnadsökningen om 48 570 kronor/år. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 20 februari 2023 bland annat att 

allmänna platser runt om i kommunen behöver förskönas för att skapa ökad 

trivsel och attraktivitet samtidigt som effektiv skötsel ska kunna bedrivas. Syf-

tet med investeringen är att försköna platser, som idag är rena skötselytor, för 

att skapa mervärde till kommunens medborgare. Under 2022 har konstgräset 

ersatts av asfalt och stensättning längs med Parkgatan. Det är mer lättskött och 

konstgräset var i behov av att bytas ut. För att få ökad trivsel och attraktions-

kraft planerar vi i år inköp av blomurnor och eventuellt amplar. I budgeten för 

2023 finns det avsatt 300 000 kronor för att investera i försköning av allmänna 

platser. Förvaltningen önskar genomföra planerad investering och vill med 

denna startanmälan få beslut och godkännande från tekniska nämnden att medel 

för investeringen kan ianspråktas. 

 

Ekonomichefen har granskat starttillståndet och konstaterat att projekt finns 

med i investeringsbudgeten för 2023. 

 

Arbetsutskottet beslutade den 2 maj 2023 § 76 att överlämna ärendet till kom-

munstyrelsen utan eget förslag.  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar, med hänvisning till det ekonomiska läget, att 

tekniska nämndens hemställan om starttillstånd om 300 000 kronor ska avslås. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att avslå tekniska nämnden hemställan om starttillstånd för investerings-

projektet ”Försköning allm platser” om 300 000 kronor från investeringsbudget 

2023.    

 

 

 

__________ 
Exp till: Tekniska ämnden 

 Ekonomi- och finansenheten 
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KS § 97 

 

Starttillstånd för projektet ”Trafiksäkerhetsåtgärder”  Dnr 128/23 

 

Tekniska nämnden har den 15 mars 2023 § 22 beslutat att hemställa om dels 

starttillstånd för projektet ”Trafiksäkerhetsåtgärder” om 1 500 000 kronor, dels 

budgetkompensation för nettokostnadsökningen om 98 763 kronor/år. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 20 februari 2023 bland annat att 

åtgärder för att främja trafiksäkerhet och arbeta mot de nationella målen om 

inga allvarligt skadade eller dödade i trafiken. Utveckla trafiksäkerheten både 

för de oskyddade trafikanterna samt alla för motortrafiken. Under 2023 ska in-

vesteringen omfatta Parkgatan. Problem med trafiksäkerheten för oskyddade 

trafikanter har uppmärksammats under en längre tid. Då flera av målpunkterna 

längs vägen är skolor är det många barn och ungdomar som rör sig både längs 

med vägen och som behöver korsa denna. Flytt av busshållplats Brånstaleden 

till Norra Västeråsvägen, för att underlätta för bussen att välja annan färdväg 

ifall att E18 är avstängd, samt avlämningsyta Tunboskolan, för att underlätta 

för bilburna föräldrar tryggt ska kunna lämna av sina barn på skolområdet. Stat-

lig medfinansiering avses att sökas inför 2023. Projektet är fullt finansierat med 

investeringsbudgeten för 2023 och i enlighet med regelverket så får projektet 

genomföras efter beviljade medel och slutredovisas under 2023. I budgeten för 

2023 finns det avsatt 1 500 000 kronor för att investera i trafiksäkerhets-

åtgärder. Den genomsnittliga nyttjandeperioden är 20 år vilket ger en netto-

kostnadsökning om 98 763 kronor per år. Budgetkompensation ska ske för 

investeringen.  

 

Ekonomichefen har granskat starttillståndet och konstaterat att projekt finns 

med i investeringsbudgeten för 2023. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 77. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd för investeringsprojektet ”Trafik-

säkerhetsåtgärder” om 1 500 000 kronor från investeringsbudget 2023,   

 

att bevilja tekniska nämnden budgetkompensation för nettokostnadsökningen 

om 98 763 kronor/år, samt  

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen.  

 

 

__________ 
Exp till: Tekniska nämnden 

 Ekonomi- och finansenheten 
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KS § 98 

 

Slutrapport gällande kamerabevakning på skolor        Dnr 272/20 

 

I samband med att kommunstyrelsen den 7 september 2020 beslutade att bevilja 

tekniska nämnden starttillstånd för att ianspråkta 1 380 000 kronor från investe-

ringsbudgeten för utrustning till kameraövervakning på kommunens skolbygg-

nader beslutades även att en ekonomisk redovisning av projektet ska redovisas 

för kommunstyrelsen efter genomförande. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 22 februari 2023 bland annat att 

den investeringsbudget som fanns för projektet under 2020, tilläggsbudgetera-

des till 2021 eftersom man under 2020 ännu inte fått ansökan beviljad från 

Integritetsskyddsmyndigheten (ISM). Investeringsbudgeten uppgick till 

1 380 000 kronor och projektkostnaden slutade på 974 800 kronor för de fem 

skolor som ursprunglogen ingick i projektet. Av kvarstående 405 200 kronor 

tilläggsbudgeterades 400 000 kronor till 2022 då man hade för avsikt att lämna 

in en ansökan om att kamerabevaka även Fredhemsskolan. Förvaltningen valde 

dock att pausa ansökan om kamerabevakning på Fredhemsskolan, då man bör-

jade diskutera användning och eventuell ombyggnation av densamma. De 

400 000 kronorna användes således ej under 2022. Ansökan om kamerabevak-

ning har nu skickats in för förskolorna Lärkan och Äppellunden, varför förvalt-

ningen vill tilläggsbudgetera de kvarvarande 400 000 kronorna till 2023 för att 

kunna investera i ytterligare kameror om ansökan beviljas på de två försko-

lorna. Förvaltningen har sett stor effekt av kamerabevakningen. Under 2020 

uppgick kostnaderna för den yttre skadegörelsen på våra fastigheter till 

1 318 500 kronor och detta låg till grund för beslutet om att ansöka om kamera-

bevakning på de fem värst drabbade skolorna. Kamerorna var monterade lagom 

till sommarlovet 2021 och kostnaderna för den yttre skadegörelsen minskade 

under 2021 till 546 883 kronor vilket ger en minskning på 58,5 % jämfört med 

2020. En stor del av skadegörelsen för 2021 skedde dock innan kamerorna var 

monterade. Under 2022 har kostnaderna för den yttre skadegörelsen minskat 

ytterligare till 241 600 kronor vilket innebär en minskning på 81,7% jämfört 

med 2020. Jämför vi antalet polisanmälningar har de gått från 68 till 19 mellan 

åren 2020 och 2022. 

 

Tekniska nämnden har den 15 mars 2023 § 27 beslutat att godkänna rapporten 

och överlämna den till kommunstyrelsen. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 78. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera rapporten som en anmälan. 
 

__________ 
Exp till: Tekniska nämnden  
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KS § 99 

 

Slutrapport gällande VA-verkens projekt 2021        Dnr 142/21 

 

I samband med att kommunstyrelsen den 12 april 2021 beslutade att bevilja 

tekniska nämnden starttillstånd för att ianspråkta 4 500 000 kronor från investe-

ringsbudgeten för 2021 från ”Verkens investeringspaket” för VA-verkens pro-

jekt för år 2021 beslutades även att en ekonomisk redovisning av projektet ska 

redovisas för kommunstyrelsen efter genomförande. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 7 februari 2023 bland annat att de 

planerade projekten för 2021 var 

• Uppgradering av verksamhetens larm 

• Förtjockare slam 

• Nya ventiler till Vallby ps 

• Ombyggnad av Lyckhems ps 

• Airwatergreen 

 

Fler av underprojekt till den totala investeringsbudgeten för VA-verken kunde 

inte genomföras. Den planerade ombyggnationen av Lyckhems pumpstation 

flyttades fram då planen är en eventuell exploatering i området. Dimensione-

ringen av pumpstationen är då kanske inte tillräcklig. En ny kapacitetsberäk-

ning behöver göras när man vet hur området ska utformas. Inköp och installa-

tion av en förtjockare på reningsverket blev det leveransförseningar orsakade 

av pandemin. Detta projekt fortsatte in i år 2022. 

 

Av den totala investeringsbudgeten på 4,5 miljoner för 2021 upparbetades drygt 

1,6 miljoner. Återstående medel tilläggsbudgeteras till 2022. 

 

Tekniska nämnden har den 15 mars 2023 § 19 beslutat att godkänna rapporten 

och överlämna den till kommunstyrelsen. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 79. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera rapporten som en anmälan. 

 

 

__________ 
Exp till: Tekniska nämnden 
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KS § 100 

 

Startbesked för projekt ”Tidsanpassade utomhusmöbler vid Skantzenom-

rådet”    Dnr 123/23 

 

Kultur- och fritidsnämnden har den 15 mars 2023 § 30 beslutat att hemställa 

om dels starttillstånd för projektet ”Tidsanpassade utomhusmöbler vid Skant-

zenområdet” om 250 000 kronor, dels budgetkompensation för nettokostnads-

ökningen om 27 338 kronor/år. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen anför i skrivelse den 8 februari 2023 att full-

mäktige i mars 2019 antog målbildsdokumentet för utvecklingsarbetet av 

Skantzenområdet - Skantzen 2030. Syftet med måldokumentet är att skapa en 

gemensam målbild för kommunala verksamheter, föreningsliv och företagare i 

utvecklingsarbetet så att områdets historia med utgångspunkt i 1800-talets 

senare hälft blir levande och kan upplevas med alla sinnen år 2030. En del i 

detta utvecklingsarbete är att ersätta de nuvarande nedslitna utomhusmöblerna 

från 1900-talet med nya i äldre stil som överensstämmer med vald tidsperiod.  

  

Detta kommer att stärka det visuella intrycket av området vilket bidrar till en 

starkare och mer positiv helhetsupplevelse av Skantzen för kommuninvånare 

och besökare.  En projektgrupp bestående av representanter från kommunala 

verksamheter, föreningsliv och företag kommer att ingå i projektgruppen. I 

investeringsbudegen 2023 finns avsatta 250 000 kronor för investerings-

projektet ”Tidsanpassade utomhusmöbler för Skantzenområdet”. För att kunna 

finansiera kapitalkostnaden för denna investering begär kultur- och fritidsför-

valtningen budgetkompensation om 27 338 kronor.  

 

Ekonomichefen har granskat starttillståndet och konstaterat att projekt finns 

med i investeringsbudgeten för 2023. 

 

Arbetsutskottet beslutaden den 2 maj 2023 § 80 att överlämnar ärendet till 

kommunstyrelsen utan eget förslag. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar, med hänvisning till det ekonomiska läget, att 

ärendet ska återremitteras till kultur- och fritidsnämnden för att inkomma med 

redovisning i vilken ska framgår vilka möbler som har behov av att bytas ut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att återremittera ärendet till kutltur- och fritidsnämnden för att redovisa vilka 

möber som har behova av att bytas ut vid Skantzenområdet. 

 

________ 
Exp till: Kultur- och fritidsnämnden 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 101 

 

Försäljningspris för verksamhetsmark/industrimark i Hallstahammars 

kommun   Dnr 201/23 

 

Nu gällande pris för industrimark beslutades av kommunfullmäktige den 17 

februari 2020 § 6.  

 

Hallstahammars kommun har industrimark med ett mycket attraktivt läge i 

omedelbar anslutning till E18. Nuvarande försäljningspris för planlagd indu-

strimark uppgår till 120 kr/m2. Kostnader för av avstyckning, bygglov, alla 

typer av anslutningsavgifter samt kart- och mättjänster tillkommer på priset. 

Kommunen lämnar inte heller något grundförstärkningsbidrag. Kommunen ska 

inte bedriva näringsverksamhet som har som mål att generera vinst, däremot 

behöver kommunen få täckning för de kostnader som uppstår vid en etablering 

och försäljning av industrimark. Därför finns anledning att höja priset på in-

dustrimark. 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse den 18 april 2023 bland annat att 

kostnaderna som uppstår vid en planläggning och exploatering av ett område 

uppstår ofta under en lång tid. I samband med detaljplaneläggning behöver en 

mängd utredningar tas fram för att beskriva områdets förutsättningar och för att 

bedöma lämpligheten av en viss markanvändning. Försäljningspriset behöver 

också ge täckning för markvärdet, markberedning och byggandet av den plan-

lagda allmänna platsen tex. infrastruktur som gator- och vägar. Dessa kostnader 

överstiger i dagsläget de intäkter som markförsäljningen inbringar. 

 

Vid en jämförelse med prisnivåerna på industrimark i närliggande kommuner 

och kommuner längs med E18 ligger vårt nuvarande pris på 120 kr/kvm långt 

under de större kommunerna Västerås, Eskilstuna och Örebro, där prisnivån 

ligger mellan 500-600 kr/kvm. I Arboga är priset 200 kr/kvm och i Köping 

cirka 100 kr/kvm. Hallstahammar ligger geografisk mycket nära Västerås och 

delar arbetsmarknad med hela Mälardalen. I Hallstahammar finns ledig in-

dustrimark till försäljning bland annat Eriksbergs industriområde som har ett 

mycket attraktivt läge med sin omedelbara närhet till E18. Under de senaste 

åren har efterfrågan och intresset för industrimark i Hallstahammar varit hög 

och om etableringstakten fortsätter kommer den mark som i dagsläget är ledig 

att vara slutsåld inom 4 år. 

 

För att ge bättre täckning för kommunens kostnader samt för att anpassa priset 

till marknaden föreslås att priset justeras enligt följande: Från och med den 1 

augusti 2023 är priset på kommunalverksamhetsmark 180 kr/kvm. Fån och med 

den 1 januari 2024 är priset på kommunalverksamhetsmark 240 kr/kvm. Som 

tidigare tillkommer kostnader för avstyckning, bygglov, alla typer av anslut-

ningsavgifter samt kart- och mättjänster på priset. Kommunen lämnar inte 

heller något grundförstärkningsbidrag. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 101 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 81. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar att effekterna av höjningarna jämfört med nuva-

rande pris ska redovisas för kommunstyrelsen under 2024. 

 

Sigrid Moser-Nyman yrkar att ärendet ska återremitteras för att ser över hur 

försäljninspriset kan ökas. 

 

Sedan propositionsordningen beslutar kommunstyrelse att avslås Sigrid Moser-

Nymans (SD) återremissyrkande. Därefter beslutar kommunstyrelsen med bi-

fall till dels arbetsutskottets förslag, dels Hans Strandlunds (M) tilläggsyrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta  

 

att upphäva sitt beslut den 17 februari 2020 § 6 och från och med den 1 augusti 

2023 fastställa försäljningspris på industrimark/verksamhetsmark till 180 kr/m2 

och från och med den 1 januari 2024 fastställa försäljningspris på industri-

mark/verksamhetsmark till 240 kr/m2, vartill kommer kostnader för avstyck-

ning, bygglov, alla typer av anslutningsavgifter, kart- och mättjänster, samt att 

inget grundförstärkningsbidrag ska lämnas. 

 

Viare beslutar kommunstyrelsen 

 

att effekterna av höjningarna jämfört med nuvarande pris ska redovisas för 

kommunstyrelsen under 2024. 

 

Mot beslutet reserverar sig Sigrid Moser-Nymna (SD), Erik Mark (SD) och 

Carylon Karlsson (SD). 

 

 

 

________ 
Exp till: Samhällsbyggnadsenheten 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 102 

 

Återbetalning av köpeskilling och VA-anslutningsavgift för småhus – XX    

Dnr 194/23 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse att köpare av XX har kontaktat 

kommunen och vill ha ett återköp på tomten.  

 

Hallstahammars kommun återköper tomten för köpeskilling 426 101 kronor 

och anslutningsavgift 213 760 kronor med avdrag för nybyggnadskarta 5 692 

kronor totalt 634 169 kronor. 

 

Köparen behöver återlämna köpeavtalet och skriva på ett avtal om återköp 

innan återbetalning kan ske.  

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 82. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att återbetala köpeskilling och anslutningsavgift för XX på totalt  

634 169 kronor. 

 

 

 

_______ 
Exp till: Sahällsbyggnadsenheten 

 Controller 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

KS § 103 

 

Samverkan med Smaka på Västmanland ekonomisk förening    Dnr 44/23 

 

Smaka på Västmanland ekonomisk förening erbjuder Hallstahammars kommun 

att samverka kring hur föreningen kan skapa värde för regionen och kommu-

nerna och bidra till framtida utveckling inom lokal livsmedelsproduktion. 
 

Enligt stadgarna har föreningen som ”ändamål att främja medlemmarnas eko-

nomiska intresse genom att skapa möjligheter för en utpräglad regional mat-

kedja, från producent till detaljhandel. Avsikten är att tillsammans i förening 

skapa ökad efterfrågan av och ökad lönsamhet på medlemmarnas produkter. 

Medlem deltar i verksamheten genom att använda sig av föreningens tjänster. 

Medlem deltar också genom att medverka till utvecklande av tjänster inom 

föreningen som bidrar till att uppnå ändamålet.” För Hallstahammars kommun 

skulle samverkan innebära att kommunen tecknar ett treårigt samarbetsavtal till 

en årlig kostnad på 3,58 kronor/invånare (60 000 kronor) samt en person som 

deltar i processarbetet. Vidare förväntas att kommunen har ett långsiktigt enga-

gemang som skapar förutsättningar att driva förutsättningslös utveckling i vik-

tiga gemensamma frågor, samt att kommunen utnyttjar potentialen i den sam-

lade kompetensen och det nätverk ni får tillgång till.  

 

I dagsläget är följande företag med som har sitt säte i Hallstahammars kom-

mun: Åsby Kött &Vilt, Värpeby Bär och Fiskar´n i Borgåsund med i före-

ningen. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 17 april 2023 bland annat 

att Smaka på Västmanland trycker på frågor som är viktiga utifrån ett samhälls- 

och hållbarhetsperspektiv. De inleder med - Hur producerar vi vår mat lönsamt, 

näringsriktigt och klimatssäker och hur säkerställer vi att mat finns under 

kortare och längre kriser. Det är viktiga frågor för oss i kommunen och vi tar 

dem på största allvar. Vi vill stödja och hjälpa våra lokala företag inom detta 

område. Att gå in med närmare 60 000 kronor per år i 3 år för att stödja en 

samverkan som i dagsläget berör 3 av våra närmare 850 företag är svårt att stå 

bakom oavsett det goda ändamålet. När det gäller önskemål om att kommunen 

ska bistå med en person som ska delta i processarbetet har vi ingen att tillgå 

varför vi inte ser att det finns någon möjlighet att stötta med detta. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 83. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att avstå från att medverka i samverkan med Smaka på Västmanland ekonomisk 

förening. 

______ 
Exp till: Smaka på Västmanland ek fören 

 Näringsivsenheten 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 104 

 

Stiftelsen Trångfors Smedja – ansvarsfrihet för styrelsen    Dnr 118/23 

 

Stiftelsen Trångfors Smedja har översänt årsredovisning för år 2022. 

 

Enligt 14 § stiftelseurkunden för Stiftelsen Trångfors Smedja beslutar kom-

munstyrelsen om ansvarsfrihet skall beviljas styrelseledamot. 

 

Revisorerna tillstyrker i revisionsberättelsen den 28 februari 2023 att styrelsen 

beviljas ansvarsfrihet. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 84. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att ledamöterna i styrelsen för Stiftelsen Trångfors Smedja beviljas ansvarsfri-

het för år 2022. 

 

 

 
_________ 

Exp till Trångfors smedja 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 105 

 

Kolbäcksådalens pensionsförbunds årsredovisning för 2022 – ansvarsfri-

het för förbundsdirektionen   Dnr 166/23 

 

Hans Strandlund (M) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I hans ställe inträ-

der Ingvor Regnemer (S). 

 

Kolbäcksådalens pensionsförbund har kommit in med årsredovisning för 2022. 

 

Enligt förbundsordningen 15 § skall förbundsdirektionen senast den 1 mars ha 

upprättat förslag till årsredovisning för det gångna verksamhetsåret. Årsredo-

visningen översänds efter revision för godkännande och prövning av ansvars-

frihet för förbundsdirektionen. 

 

Revisorerna tillstyrker i revisionsberättelse den 16 februari 2032 att förbunds-

direktionen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 85. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att årsredovisningen godkänns, samt 

 

att förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

 

Härefter återinträder Hans Strandlund (M). 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 106 

 

Norra Västmanlands Samordningsförbunds årsredovisning för 2022 –  

ansvarsfrihet för styrelsen    Dnr 163/23 

 

Jenny Hödefors (S) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I hennes ställe in-

träder Ingvor Regnemer (S). 

 

Norra Västmanlands Samordningsförbund har den 30 mars 2023 inkommit med 

årsredovisning för 2022. 

 

Bestämmelserna i kommunallagen gäller i tillämpliga delar i fråga om årsredo-

visningen och revision. Enligt kommunallagen skall kommunfullmäktige be-

sluta om ansvarsfrihet skall beviljas eller vägras. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 86. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att årsredovisningen fastställs, samt 

 

att ledamöterna i styrelsen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Härefter återinträder Jenny Hödefors (S). 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 107 

 

VafabMiljö kommunalförbunds årsredovisning 2022 – ansvarsfrihet för 

styrelsen    Dnr 182/23 

 

Hans Strandlund (M) och Peter Ristikartano (MP) anmäler jäv och lämnar 

sammanträdet. I deras ställe inträder Ingvor Regnemer (S) och Peter 

Ristikartano (MP). 

 

VafabMiljö kommunalförbund har den 6 april 2022 inkommit med årsredo-

visning för 2022.  

 

Bestämmelserna i kommunallagen gäller i tillämpliga delar i fråga om årsredo-

visningen och revision. Enligt kommunallagen skall kommunfullmäktige be-

sluta om ansvarsfrihet skall beviljas eller vägras. 

 

Revisorerna tillstyrker i berättelse den 7 mars 2023 att ledamöterna i styrelsen 

beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 87. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att årsredovisningen godkänns, samt 

 

att ledamöterna i styrelsen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Härefter återinträder Hans Strandlund (M) och Peter Ristikartano (MP).  

 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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KS § 108 

 

Förbundsordning för VafabMiljö – för yttranden    Dnr 27/23 

 

Västerås Stad har i samarbete med VafabMiljö tagit fram ett förslag till revide-

ring av förbundsordning för kommunalförbundet VafabMiljö. Med anledning 

av att lagstiftningen i 15 kap Miljöbalken har förändrats och att behovet från 

medlemskommunerna har blivit tydligare så är nuvarande förbundsordning i 

vissa delar inaktuell. Förändringarna berör i huvudsak förbundsordningens § 3 

Ändamål men förslaget omfattar även ändringar i § 12 Kostnadstäckning, § 13 

Finansiering av förbundets verksamhet och § 16 Budget och ekonomisk styr-

ning. Medlemsrådet har beslutat att förslaget ska skickas ut till medlemskom-

munerna för att inkomma med synpunkter.  

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 28 mars 2023 bland annat att man 

anser att det tidigare har saknats, och fortfarande saknas, en skrivning om att 

förbundet ansvarar för att på ett övergripande plan bistå i framdrift och med 

kompetens för medlemskommunernas arbete med att uppnå målen i avfalls-

planen. Vidare anser förvaltningen att förbundet är medlemskommunernas av-

fallsförvaltning och således bör ansvara för det arbete med koppling till avfall 

som kan uppstå inom förvaltningens verksamhet. I ärendebeskriskrivningen 

nämns att medlemskommunerna inte har uttryckt någon önskan om att föra 

över mer ansvar till förbundet. Här har det dock framkommit uppgifter i Sam-

rådsorganet om att vissa kommuner diskuterar huruvida det är möjligt att ut-

vidga förbundets ansvar till att även omfatta delar av ansvar enligt Gaturenhåll-

ningslagen. Att undanta exempelvis schaktmassor ur förbundsordningen är 

positivt ur tekniska förvaltningens synvinkel då den mottagningsanläggning 

med bäst förutsättningar kan väljas fritt vilket kan vara fördelaktigt ur ett eko-

nomiskt och även miljömässigt perspektiv. Att tydliggöra att förbundet aktivt 

bör öka intäkterna i den affärsmässiga delen av verksamheten kan bidra till att 

behovet av att höja avfallstaxan kan minskas. Att tydliggöra förbundets ansvar 

för att vägleda kommunen i avfallsplanearbetet kan få både ekonomiska, 

miljömässiga och sociala fördelar.  

 

Tekniska nämnden har den 19 april 2023 § 38 beslutat att uttala att inom 

stycket om ändamål, 3:e stycket ska bytas ut till: Förbundet ska arbeta aktivt för 

långsiktig hållbar avfallshantering med utgångspunkt från nationella, regionala 

och lokala miljömål samt ha avfallsminimering som grund i arbetet, samt att i 

övrigt överlämna förvaltningens skrivelse den 28 mars 2023 som sitt yttrande. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 19 april 2023 bland annat 

att man delar tekniska nämndens synpunkter över förslag till uppdaterad för-

bundsordning.  

 

Arbetsutskottet beslutade den 2 maj 2023 § 88 att överlämna ärendet till kom-

munstyrelsen utan eget förslag. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 108 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att yttrande ska avges i enlighet med tekniska 

yttrande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att uttala att inom stycket om ändamål, 3:e stycket ska bytas ut till: Förbundet 

ska arbeta aktivt för långsiktig hållbar avfallshantering med utgångspunkt från 

nationella, regionala och lokala miljömål samt ha avfallsminimering som grund 

i arbetet, samt att i övrigt överlämna tekniska förvaltningens skrivelse den 28 

mars 2023 som sitt yttrande. 

 

 

 

_______ 
Exp till: VafabMiljö 

 Tekniska nämnden 

 Kommunstyrelseförvaltningen 
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Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 109 

 

Kallelse till årsstämma med Stiftelsen för främjande av trafiken på 

Strömsholms kanal – instruktion till ombudet     Dnr 110/23 

 

Catarina Pettersson (S) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I hennes ställe 

inträder Ingvor Regnemer (S). Jenny Hödefors (S) övertar ordförandeskapet.  

 

Stiftelsen för främjande av trafiken på Strömsholms kanal har den 26 april 2023 

inkommit med kallelse till ordinarie årsstämma med representantskapet fre-

dagen den 26 maj 2023 på Wanbo Herrgård, klockan 11.00.  

 

Kommunfullmäktige har beslutat utse Christer Hansson (V) som röstombud 

med Jenny Landernäs (M) som ersättare för tiden fr o m årssammanträdet med 

representantskapet 2023 fram till årssammanträdet med representantskapet 

2024. Fullmäktige har vidare beslutat att röstombudet ska föreslå Catarina 

Pettersson (S) som ledamot med Jenny Hödefors (S) som ersättare i stiftelsens 

styrelse för tiden från årssammanträdet med representantskapet 2023 t o m års-

sammanträdet med representantskapet 2024 (KF § 209/22). 

 

Revisorerna anför i revisionsberättelse att årsredovisningen har upprättats i 

enlighet med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rätt-

visande bild av stiftelsens finansiella ställning per den 31 december 2022 och 

av dessa finansiella resultat för året enligt årsredovisningslagen. Förvaltnings-

berättelsen är förenlig med årsredovisningens övriga delar.  

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 89. 

 

Kjell Ivemyr (S) yrkar att ombudet inte ska föreslå Catarina Pettersson (S) som  

ordförande i Strömsholms Kanalbolags styrelse. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar att ombudet ska föreslå att ordförande i Ströms-

holms Kanalbolags styrelse ska utses från annan kommun än Hallstahammars 

kommun. 

 

På Peter Ristikarnos (MP) förslag ajourneras sammanträdet i 10 minuter. 

 

Sammanträdet återupptas. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

Kjell Ivemyrs (S) ändringsyrkande och avslag på Hans Strandluds (M) änd-

ringsyrkande. Därefter beslutar kommunstyrelsen med bifall till arbetsutskottets 

förslag i övrigt. 
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Forts KS § 109 

 

Kommunstyrelsen beslutar således 

 

att anmoda röstombudet att vid representantskapet med Stiftelsen för främjande 

av trafiken på Strömsholms Kanal, rösta för  

 

att resultat- och balansräkningen fastställs,  

 

att resultatet behandlas enligt förslaget i förvaltningsberättelsen, 

 

att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret,  

 

att anmoda röstombudet att föreslå Catarina Pettersson (S) som ledamot med 

Jenny Hödefors (S) som ersättare i stiftelsens styrelse för tiden från årssamman-

trädet med representantskapet 2023 t o m årssammanträdet med representant-

skapet 2024, samt 

 

att anmoda den av stiftelsen utsedda ombudet att föreslå Catarina Pettersson (S) 

som ledamot med Jenny Hödefors (S) som ersättare i Strömsholms Kanalbolags 

styrelse för tiden från årssammanträdet med representantskapet 2023 t o m års-

sammanträdet med representantskapet 2024. 

 

Mot beslutet reserverar sig Hans Strandlund (M), Sigrid Moser-Nyman (SD), 

Erik Mark (SD) och Claes Gustavsson (-). 

 

Härefter inträder Catarina Pettersson (S) och återtar ledningen av samman-

trädet. 

 

 

 

_______ 
Exp till: Ombudet (2 ex) 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 110 

 

Kallelse till Västmanlands Tolkservice ekonomisk förenings årsstämma 

2023 - instruktion till ombudet     Dnr 140/23 

 

Västmanlands Tolkservice (VTS) har den 28 april 2023 tillsammans med års-

redovisning och verksamhetsberättelse inkommit med kallelse till ordinarie 

föreningsstämma den 26 maj 2023 klockan 10.30. Stadshuset Västerås. 

 

Kommunfullmäktige har till ombud för tiden fr o m ordinarie föreningsstämma 

2023 fram till ordinarie föreningsstämma 2023 utsett Birgitta Westman (S) med 

Aliki Karlsson (S) som ersättare. Kommunfullmäktige har vidare beslutat att 

ombudet vid föreningsstämman skall föreslå Barbara Kabacinski Hallström (L) 

som ledamot i föreningens styrelse för tiden från ordinarie föreningsstämma 

2023 t o m ordinarie föreningsstämma 2027 (KF § 202/22). 

 

Revisorerna tillstyrker i sin berättelse att styrelsens ledamöter beviljas ansvars-

frihet för räkenskapsåret. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 90. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anmoda ombudet att vid ordinarie föreningsstämma med Västmanlands 

Tolkservice ekonomisk förening rösta för  

 

att resultat- och balansräkningen fastställs, 

 

att resultatet disponeras enligt förslaget i förvaltningsberättelsen, 

 

att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret,  

 

att oförändrad medlemsavgift för 2023, samt  

 

att anmoda ombudet att föreslå Barbara Kabacinski Hallström (L) som ledamot 

i föreningens styrelse för tiden från ordinarie föreningsstämma 2023 t o m ordi-

narie föreningsstämma 2027. 

 

 

 

_______ 
Exp till: Ombudet (2 ex) 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 111 

 

Underskriftsbemyndigande för kommunstyrelsen fr o m 22 maj 2023      

Dnr 15/23 

 

I underskriftsbemyndigandet regleras vilka som har rätt att skriva under doku-

ment för kommunstyrelsens räkning. De personer som räknas upp under de 

olika punkterna får styrelsens fullmakt att skriva under dokument så som avtal 

eller åtaganden i nämndens ställe. 

 

Då det finns behov av uppdatering av underskriftsbemyndigande har förslag till 

nytt underskriftbemyndigande för kommunstyrelsen tagits fram. 

 

Kommunstyrelsens nu gällande underskriftsbemyndigande fastställdes av 

kommunstyrelsen den 11 april 2023 § 76. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 91. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att med upphävande av sitt beslut den 1 april 2023 § 76 och med verkan fr om 

den 22 maj 2023 anta nytt underskriftsbemyndigande för kommunstyrelsen i 

enlighet med en till ärendet hörande bilaga, samt 

 

att erinra samtliga personer, som genom beslut bemyndigats att teckna kommu-

nens firma om skyldigheten att till kommunstyrelsen anmäla delegation i 

fattade beslut.  
 

 

 

_______ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Samtliga personer upptagnai förtekningen 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 112 

 

Handlingsplan för arbetet med nationella minoriteter 2023 – 2027 

Dnr 347/22 

 

Lagen (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk reviderades 

2019 och de nationella minoriteternas rättigheter stärktes ytterligare. Kommu-

nerna ska enligt lagen anta mål och riktlinjer för sitt minoritetspolitiska arbete. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har upp rättat förslag till Handlingsplan för arbe-

tet med nationella minoriteter 2023 – 2027. Den ersätter handlingsplan som har 

gällt till och med 2022.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 26 april 2023 bland annat 

att handlingsplanen är att få in arbetet, med de nationella minoriteternas rättig-

heter, i kommunens ordinarie verksamhetsplanering och styrprocesser. Plane-

ring, genomförande och uppföljning ska ske samtidigt med verksamhetsplane-

ringen och budgetprocessen. Befintliga resurser och kompetenser ska användas 

på ett mer effektivt sätt och dubbelarbete ska undvikas. 

 

Handlingsplanen ska underlätta för förvaltningarna att ta med det minoritetspo-

litiska perspektivet vid verksamhetsplaneringen. Följande fokusområden har 

valts ut och förvaltningarna bidrar i olika grad för utvecklingen inom respektive 

område. 

• Informations- och kommunikationsinsatser (inklusive utbildningar) 
• Utveckla samrådsformerna  
• Utveckla samverkan internt med förvaltningsspecifika arbetsgrupper och 

externt för att tillsammans skapa bättre förutsättningar att uppfylla lagens krav  

• Utveckla arbetet med att vara en äldrevänlig stad  
• Utveckla språkrevitaliserande insatser 

 

Målet med handlingsplanen är att få en kontinuitet i arbetet med de nationella 

minoriteternas rättigheter, vilka också är en del av kommunens arbete med 

mänskliga rättigheter. Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret att sam-

ordna arbetet. Fokusområdena gör det enklare för förvaltningarna att identifiera 

vad de kan bidra med utifrån sina specifika verksamhetsområden. Kommunen 

erhåller ett årligt statsbidrag för att kommunen ingår i finskt förvaltningsom-

råde som är tänkt att gå till merkostnader som är kopplade till sverigefinnarnas 

rättigheter. När det kommer till de övriga nationella minoriteterna behöver för-

valtningarna få med rättighetsperspektivet i det ordinarie arbetet. Behovet av 

utbildningsinsatser kan komma att behövas i olika former.  

 

 

 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 112 

 

Bygg- och miljönämnden samt tekniska nämnden har beslutat att man inte har 

något att erinra mot handlingsplanen. Socialnämnden anser i sitt yttrande att det 

är viktigt att arbetet med nationella minoriteters rättigheter tydliggörs och syn-

liggörs. De nationella minoriteternas språk och kultur samt skyddandet av 

rätten till inflytande är viktiga aspekter i de mänskliga rättigheterna och i kom-

munens lokala arbete. Barn- och utbildningsnämndens yttrande tar upp att åt-

gärderna i handlingsplanen sannolikt kan innebära ekonomiska konsekvenser 

men är svåra för barn- och utbildningsförvaltningen att överblicka. De ekono-

miska konsekvenserna är beroende av vilka aktiviteter/åtgärder som kommer att 

vidtas när de konkretiseras. Barn- och utbildningsförvaltningen ser positivt att 

kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret att samordna arbetet på ett 

strukturerat sätt och ser i övrigt positivt på att främja social inkludering för alla.  

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 maj 2023 § 92. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att anta Handlingsplan för arbetet med nationella minoriteter 2023-2027 enligt 

en till ärendet tillhörande bilaga. 

 

 

 

_______ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Samtliga nämnder 

 Kommunstyrelseförvaltningen 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 113 

 

Arbetsmiljöpolicy för Hallstahammars kommun t o m 2027     Dnr 193/23 

 

Nu gällande arbetsmiljöpolicy för Hallstahammars kommun är antagen av kom-

munfullmäktige den 18 maj 2017 § 156. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anser att det är viktigt att vi som arbetsgivare är 

tydliga med att arbetsmiljöfrågorna är viktig strategisk fråga. Dels utifrån att 

god arbetsmiljö skapar förutsättningar för medarbetare att göra ett gott arbete 

och på så sätt uppnå verksamhetens mål, dels utifrån perspektivet att friska 

arbetsplatser, med låg sjukfrånvaro bidrar till att kommunen är en attraktiv 

arbetsgivare. Arbetsmiljöarbetet är ständigt pågående och därmed finns behov 

att regelbundet se över och revidera de styrdokument som finns då det gäller 

arbetsmiljö.  

 

Förvaltningen har arbetat fram förslag till ny arbetsmiljöpolicy. 

 

Arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 maj 2023 § 96. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att med upphävande av sitt beslut den 18 maj 2017 § 156 anta arbetsmiljöpolicy 

för Hallstahammars kommun t o m 2027 enligt en till ärendet hörande bilaga.  

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 114 

 

Projekt gällande folkhälsa – Region Västmanland och aktionsforskare 

Dnr 229/23 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den10 maj 2023 bland annat att 

utifrån omvärldsanalys och rapport Agenda 2030 har analys gjorts som visar att 

kommunen behöver arbeta med socialhållbarhet och då särskilt folkhälsa vilket 

ger effekt på andra delar av socialhållbarhet vilket i sin tur torde ger effekter 

även på hållbar ekonomi med tex. fler som klarar skolan och kommer ut i 

arbete. 

 

Hallstahammars kommun deltar i Livskraftigt Västmanland på flera sätt och har 

därigenom fått kontakt med folkhälsochefen på Region Västmanland. Region 

Västmanland satsar stort på Folkhälsa. Forskningen visar att vi som enskilda 

aktörer inte lyckats komma till rätta med problematiken runt folkhälsa utan att 

vi behöver samverka tillsammans över gränserna och de organisatoriska 

mellanrummen. Region Västmanland har ingått ett samarbete med ett action-

forskningsteam, vid Leading Healthcare, Handelshögskolan i Stockholm. 

Aktionsforskning innebär att arbetet utgår i från lokalsamhället, att hitta lös-

ningar bottom-up Att utveckla lösningar i den egna miljön inom ramen för 

rådande lokala förutsättningar. En utgångspunkt för förändrings- och utveck-

lingsarbete är att lösningar måste utvecklas lokalt och i den miljön de ska fun-

gera inom. 

 

Utifrån ovanstående metod och den analys som gjort utifrån omvärldsanalys 

och Agenda 2030 så har förslag tagits fram att genomföra samverkan utifrån att 

kommunens ska bygga en ny skola i Nibble. En aktionsforskningsinsats 

sönderfaller per definition i två huvuddelar. Dels utveckling och förändring av 

och i de sammanhang som aktionsforskningen bedrivs inom. Dels de forsk-

ningsresultat som ska uppnås genom forskningsarbetet.  

 

Syftet med utvecklings- och förändringsarbetet är att påverka samhällsutveck-

lingen i de avseenden vilka påtagligt kan förbättra medborgarnas hälsa och 

välmående. I vårt fall en positiv utveckling i Nibble, med skolan i centrum. 

Syftet med forskningsansatsen är att dels dokumentera och beskriva de strate-

gier, metoder och processer varigenom utvecklings- och förändringsarbetet be-

drivs, dels analysera dessa underlag för att skapa modeller och rekommenda-

tioner för den här formen av samhällsförbättringar. Ett tredje övergripande 

syfte, för forskningen, är att arbeta på sådana sätt att detta möjliggör lärande på 

individ-, grupp- och organisationsnivåerna bland och inom de aktörer som 

medverkar. Detta kan betraktas som en avsiktlig biprodukt av insatsen.  

 

Hallstahammars kommun betalar endast för det arbete vi själva gör som kom-

mun och ingenting för det som regionen och aktionsforskningsteamet utför. 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 114 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att kommunen ska ingå samarbete med Region 

Västmanland och aktionsforskningsteamet, att samtliga nämnder ska medverka 

i arbetet, attkommunstyrelsen har samordningsansvaret avseende samarbetet 

kring ny skola i Nibble utifrån de utmaningar kommunen har gällande folkhälsa 

och dess följdeffekter och att arbetet redovisas löpande till kommunstyrelsen 

och på Hållbarhetsrådet 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att ingå samarbete med Region Västmanland och aktionsforskningsteamet, 

 

att hemställ hos samtliga nämnder att medverka i arbetet, 

 

att kommunstyrelsen har samordningsansvaret avseende samarbetet kring ny 

skola i Nibble utifrån de utmaningar kommunen har gällande folkhälsa och dess 

följdeffekter, samt 

 

att arbetet redovisas löpande till kommunstyrelsen och på Hållbarhetsrådet. 

 

 

 

_______ 
Exp till: Region Västmanland 

 Kommunstyrelseförvaltningen 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 115 

 

Tillsättande av dataskyddsombud för kommunstyrelsen fr o m den 1 juni 

2023 t o m den 30 juni 2024     Dnr 243/23 

 

Den 25 maj 2018 börjar EU:s dataskyddsförordning (GDPR) tillämpas. Data-

skyddsförordningen är direkt tillämplig vilket innebär att den kommer att gälla 

som lag i Sverige och ersätta personuppgiftslagen. Dataskyddsförordningen 

kommer även att kompletteras med nationella lagar. Tekniska nämnden är per-

sonuppgiftsansvarig för de personuppgifter som behandlas inom nämndens 

verksamhet. Enligt artikel 37 dataskyddsförordningen ska varje personuppgifts-

ansvarig styrelse eller nämnd utnämna ett dataskyddsombud. Dataskyddsom-

budet ska utses på grundval av yrkesmässiga kvalifikationer och ska ha för-

måga att fullgöra de uppgifter som dataskyddsombudet har enligt förordningen.  

 

Hallstahammars kommun har tecknat avtal med Xeeda AB i form av konsult-

stöd av dataskyddsombud. I uppdraget ingår även att vara kommunens kontakt-

person externt avseende frågor som rör dataskydd. Omfattningen bedöms vara 

20 %. Den person som nu är utsedda hos Xeeda kommer att lämna uppdraget 

som kommunens dataskyddsombud. Xeeda AB kommer fortsatt att bistå 

Hallstahammars kommun med konsultstöd och föreslår nu att XX utses till 

dataskyddsombud från och med den 1 juni 2023.  

 

I uppdraget som dataskyddsombud rapporterar hon direkt till kommunlednings-

gruppen i Hallstahammars kommun. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet’. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att XX, Xeeda AB utses till dataskyddsombud och 

att kostnade fördelas mellan samtliga nämnder utifrån fördelningsnyckel som 

fastställs av kommunledningsgruppen. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att från och med 1 juni 2023 till och med 30 juni 2024 utse XX, Xeeda AB till 

dataskyddsombud för de verksamheter som kommunstyrelsen ansvarar för, 

samt 

 

att för sin del ställa sig bakom att kostnaden om 20 % av dataskyddsombudets 

uppdrag kommer att fördelas mellan samtliga nämnder utifrån fördelnings-

nyckel som fastställs av kommunledningsgruppen. 

 

_______ 
Exp till: Xeeda AB 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 116 

 

Val till uppdrag inom finskt förvaltningsområdet 2023-2026    Dnr 245/23 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att till uppdrag i finskt förvaltningsområdet 2023-2026 utse  

 

Ledamöter 

 

Hans Strandlund (M), ordförande 

Peter Ristikartano (MP), vice ordförande 

 

 

_______ 
Exp till: Samtliga valda 

 Finskt förvaltningsområde 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 118 

 

Ändrade tider för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i juni 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta  

 

att kommunfullmäktiges sammanträde den 15 juni 2023 flyttas till måndagen 

den 19 juni 2023, klockan 13.15. 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen  

 

att kommunstyrelsens sammanträde den 5 juni 2023 flyttas  till måndagen den 

12 juni 2023, klockan 08.30 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-15 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 119 

 

Anmälningar 

 

Följande anmälningar noteras: 

 

-  allmänna ärenden/handlingar enligt anmälningsbilaga daterad 2023-05-15 

-  delegationsbeslut enligt anmälningsbilaga daterad 2023-05-15 

 

- arbetsutskottets protokoll 2023-05-02 och 2023-05-08 

 

 

Anmälningarna föranleder inget kommunstyrelsebeslut. 

 

 

 


